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• 
4 Notulen van de vergadering gehouden 

vrijdag 16 december 1960 i n de Tr êv eszaal , 
morgens om 10 uur en ' s mi ddags voo r t ge ze t 

--------

aangevangen 

Aanwezig: De minister-president De Quay, en de ministers 
Van Aartsen , Beerman , Cal s, Klomp~, Korthals, 
Marijnen, De Pous (bij de punten 12-20, 22 c en 
22 d), Van Rooy , Toxopeus en Zi jlstra (behalve 
punt 19) (Afwezig de ministers Luns en Visser ) 

Voorts zijn a anwezig de staatssec r etarissen Bot 
(punt 22a), Schmelzer (punten 17- 19 ), Scholten 
(punt 20) en Veldkamp (punten 1- 11 en 20) 

Secretaris: Je Middelburg 

2. Buitenlands beleid 

a. Ondertekenin overeenkomst tot instellin van de OESO (Zie - notulen m.r. 9 december 1960, punt 2 m 

De minister-president deelt het een en ande r mede over 
de conferentie in Parijs, waarbij de overeenkomst inzak e reorga 
nisatie van de OzES in de Organisatie voor Economische Samen
werking en Ontwikkeling (OESO) is getekend . Omtrent de ' stafhef 
fing heeft minister Luns verklaard, dat Nederland geen belas ting
vrijstelling aan Nederlands personeel van de OESO zal gev en als 
geen stafheffing tot stand komt. Juridisch zal alleen de Franse 
en Engelse tekst gelden, maar elk land kan de tekst vertalen in 
de eigen taal en deze ook tekenen. 

2 b • . Exportkrediet .voor Zuid-Slavië 

Minister Zijlstra deelt mede, dat overleg h e ef t plaats
gevonden over een overeenkomst inzake financi~le hulp aan Zuid
Slavi~, dat zijn. economie meer wil liberaliseren. Aangezien de 
overeenkomst op dit ogenblik in Parijs wordt onder tek end, heeft 
spreker opdracht gegeven akkoord te gaan met de Nederlandse\ 
deelneming in de vorm van een exportkrediet van $ 5 ml n . Eco 
nomische Zaken wilde voor een hoger bedrag deelnemen , maar spre
ker heeft het standpunt ingenomen, dat aan $ 5 mln als Neder
landse deelneming moet worden vastgehouden, ook omdat he t pro 
cedureel nooit moeilijk is om van $ 5 mln op meer t e komen, 
maar het omgekeerde niet mogelijk is. Spreker v erzoekt staats
secretaris Veldkamp aan de BEB door te geven, dat hij deze in
structie heeft gegeven. 

2 c. Vergadering •• • 
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2 c. Vergadering NAVO-raad (Zie notulen m.ro 9 december 1960, 
punt 3) 

Minister Zi~lstra zal aan het eind van de mi ddag naar 
Parijs gaan ter bijwoning ·van de vergadering van de NAVO-raad . 
Over het antwoord op de aanbeveling van NAVO-zijde om de Neder
landse uitgaven voor de defensie met een groter percentage t e 
verhogen heeft nader overleg in kleine kring plaats gehad. Spre
ker heeft afgewezen, dat men de frase gebruikt, dat de Neder
landse regering nu nog geen toezeggigng kan doen, maar de zaak 
in nadere overweging zal neme~r Het voorstel van minister Vis s er 
om dan te zeggen, dat Nederland het niet doet, heeft mini s ter 
Luns niet geaccepteerdo Spreker stelt daarom voor, dat de raad 
een beslissing erover neemt. 

De minister-president merkt op, dat het mogelijk is , 
dat men van Duitse zijde sterk afwijzend tegenover de NAVO
voorstellen zal staan. Voorts wijst spreker erop, dat intussen 
de Amerikanen hebben bekend gemaakt, dat zij in een aanschaf
fingsprogramma voor starfighters in geval Nederland 100 neemt 
en België 75 in beide gevallen 25 toestellen voor hun rekening 
willen nemen. Minister Zi~lstra licht toe, dat dit voor Neder 
land financieel minder ongunstig is dan de situatie zich aan
vankelijk liet aanzien, aangezien wij dan nu 75 starfighters 
moeten aanschaffen in plaats van 100. 

De raad besluit, dat van Nederlandse zijde in de NAVO
raad aan het slot van een uitvoerig betoog, waarover in de verga
dering van 9 december is gesproken, gezegd zal worden, dat de 
aanbeveling tot verhoging van de defensieuitgaven met 7,5% per 
jaar te laat is ontvangen en dat onzerzijds daarover niet wordt 
gesproken. 

2 d. Volgende vergadering van de EZG-raad (Zie notulen m.r. 2 dec em-' 
ber 1960, punt 2 e) 

Minister Marijnen deelt mede, dat op 19 en 20 december 
in de raad van de EEG-ministers opnieuw over een aantal hangen
de punten zal worden gesprokene Wat de versnelling betreft her
innert spreker eraan, dat in de EEG-raad van 12 mei een besluit 
is genomen over de versnell~ng, waarbij van Nederlandse zijde 
duidelijk en uitdrukkelijk een koppeling was gelegd tussen de . 
versnelling in de industriële sector en in de landbouw. In artl-· 
keI 5, vijfde lid van dit besluit wordt gezegdq dat de EBG-raad 
voor 31 docember 1960 zal vaststellen welke vooruitgang met de 
elders in het besluit genoemde punten is geboekto Deze ~unten . 
hebben betrekking op het gemeenschappelijk landbouwbeleld en l~ 
het bijzonder op een eerste oplossing voor de moeilijkhe den, dl e 
uit het verschil in mededingingsvoorwaarden voortvloeien. I n h?t 
vijfde lid wordt voorts gesteld, dat op' grond van de -:raststelll ng 
door de E~G-raad de l~uropese Commissie, voorzove r no d~ g , . pas sen
de voorstellen zal doen voor de uitvoering of de herzlenlng van 
de artikelen 6 en 7 van dit besluit, die betrekking h ebben op 

verl aging . • • 
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van de invoerrechten en op verhoging van de contingenten voor 
landbouwp rodukten binnen de 2EG. In de bijeenkomst van 12 mei 
had men van Duitse zijde de meeste bezwaren tegen de versnelling 
in de landbouwsector. Op voorstell en van die zijde zijn bepa
lingen inzake de concurrentieverhoudingen opgenomen, maar van 
Franse zijde heeft men meer belangstelling voor de totstandko
ming van een gemeenschappelij k landbouwbeleid. De ~urop ese Com
missie heeft de vorige maal voorstellen inzake het heffingsstel
sel gedaan, welke intussen door het bijzondere comité onder lei
ding van ir. Staf zijn besproken. Spreker aanvaar dt in beginsel 
een heffingsstelsel, maar heeft wezenlijke bezwaren tegen de 
voorstellen op drie punten. In de eerste plaats heeft hij be
zwaar tegen het uitgangspunt van het voorstel, nl. door hier
voor het verschil in prijzen in de verschillende landen te ne
men; dit is de duidelijkste vorm van protectie in plaats van 
integratie. Voor grondstoffen wil spreker nog wel het verschil 
in prijzen aanvaarden, maar voor verwerkte produkten slechts 
het verschil in prijzen der grondstoffen en dan alleen de com
munautaire afwijkingen. In de tweede plaats is er de vraag aan 
wie de opbrengst de r heffingen toekomt . De buropese Commissie 
heeft categorisch gesteld, dat deze aan het importerend l and 
moetkomen. Daarvoor plei t, dat de invoerrechten niet erover ge 
heven moeten worden, en ook een argument als het om produkten 
met geïmporteerde grondstoffen gaat. Spreker heeft echter aan 
dr. Mansholt gezegd, dat deze verdeling in bepaalde omstandig
heden niet aanvaardbaar is o.a. voor zuivel. Spreker zal trach
ten in de tekst van het nieuwe besluit een eis hieromtrent op
genomen te krijgen dan wel een reserve in de notulen ~ Hierin 
zal worden gesteld, dat Nederland het standpunt inneemt, dat bij 
"# ficiency payments ll door export erende landen de heffing aan 
het exporterende land ten goede moet komen. Toeslagen ten be
hoeve van lichte gronden zullen bij dergelijke heffingen in de 
kas van het LEF moeten terugvloeien. Een ander punt is, dat de 
Belgen het heffingsysteem niet in de plaats van, maar naast het 
systeem van minimumprijzen? contingenteringen an l ange-termijncon-· 
tracten wensen. Spreker staat op het standpunt, dat dit in strijd 
is met de integratie, welk standpunt door de Italiaanse delega
tie wordt gedeeld. Hij verwacht ? dat men in Parijs de Nederland
se delegatie en in het bijzonder de minister van Landbouw onder 
sterke druk zal willen stellen. In het Nederlandse bedrijfsleven 
(o.a. in het Centraal Orgaan voor de Economische Betrekkingen 
met het BUitenland) bestaat de uitgesproken meni ng, dat het ver
keerd zou zijn als Nederland te soepel zou zijn in deze zaak, 
omdat de versnelling slechts e 8n jaa r vlugger opschieten bete
kent, maar men aan de institutionele punten voor vele jaren ~~l 
vastzitten. Samenvattend merkt spreker op, dat het dus mogellJk 
is, dat hij in Brussel het heffingssysteem niet aanvaardt. Do r 
het blokkeren van de versnelling zou de zaak in een impas~e ko~ 
men, aangezien andere partners al wettelijke maatregelen ln he~ 
kader van de versnelling hebben genomen voorzover deze op de ln
dustrie betrekking heeft. 

De minister-presi~nt!.-._. 
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De minister-president stelt de vraag hoe de juridische 
positie is en of het niet meedoen van Nederland als illegaal 
zou kunnen worden beschouwd. Minister Mari,jnen herinnert eraan. 
dat de Nederlandse delegatie op 12 mei akkoord is gegaan met dé 
versnelling onder de absolute voorwaarde van koppeling aan de 
versnelling in de landbouw. Als deze conditie niet is vervuld, 
is Nederland niet gebondeneAls men een beslissing over de land
bouw drie maanden zou uitstellen is het drukmiddel van het kop
pelen van deze versnelling aan de versnelling in de industrie 
echter verloren. 

Staatssecretaris Veldkamp deelt mede, dat minister 
De Pous, die de laatste bijeenkomst van de coördinatiecommissie 
niet kon presideren? eraan twijfelde of Nederland, als de 2uro
pese Commissie met nadere voor~ tellen zou komen, een beslissing 
omtrent de versnelling wel zou kunnen blokkeren. 

Minister Zijlstra meent, dat men ten aanzien van de 
juridische situatie het volgende onderscheid kan maken. In de 
eerste plaats hebben de zes landen een vetorecht ten aanzien 
van de landbouwvoorstellen. Het tweede punt betreft de koppe
ling, die van Nederlandse zijde op 12 mei is gelegd; in het be
sluit van 12 mei is in arte5, vijfde lid, sprake van gequalifi
ceerde meerderheid en niet van unanimiteit. Het gaat er dan om 
of onzerzijds kan worden gesteld in de komende vergadering, dat 
nu in de landbouwsector onvoldoende is bereikt Nederland niet 
met de versnelling in de industrie zal meedoen. Spreker onder
streept nog eens zijn eigen standpunt, nl. dat men het in de 
EEG moet hebben van de industriële opbouw in de zes landen. 

Staatssecretaris Veldkamp wijst erop, dat Buitenlandse 
Zaken het juridisch probleem, dat minister Zijlstra als t'.7eede 
punt noemde geheel anders beziet. (Die deskundigen bescho~wen 
het niet-meedoen van Nederland met de versnelling niet als il
legaal) • 

De minister-president stelt als conclusie voor, dat 
de Nederlandse delegatie in elk geval zo lang mogelijk aan het 
Nederlandse standpunt inzake de koppeling van de versnelling in 
industrie en landbouw zal vasthouden. De raaq verklaart zich 
hiermede akkoord. 

Minister Mari,jnen wijst op de moeilijkheid, dat de 
Nederlandse delegatie voor deze zaken weinig of geen delegatie
vergaderingen houdt. 

Spreker merkt voorts op, dat ook de tabakskwestie en 
de associatie van Griekenland met de EEG aan de orde zullen ko
men, evenals een lange-termijncontract met Frankrijk voor tarwe~ 
Artikel 45 van het EEG-verdrag legt Nederland weliswaar anders 
uit dan Frankrijk, maar ook de ~uropese Commissie heeft ons 
blijkens antwoord op vragen van het parlementslid Vredeling in 
de steek gelaten. Men zou nu kunnen zeggen, dat Nederland een 
interpretatieve uitspraak van het Internationale Hof moet vr~
gen; deze kan echter ook in ons nadeel uitvallen. Het gaat hler
bij om een lange-termijncontract over leveringen van tar~e door 
Frankrijk. Om nu aandrang van Duitse zijde tot het afslulten van 

dergeli ,jke. " · 
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dergelijke contracten voor andere produkten af te houden he6ft 
spreker met de Franse ministe~ Rocher8au afgesproken 9 dat naar 
een regeling met Frankrijk over de tarwe zal worden gezocht 
naar analogie van artj.kel 45 van het b:;jG-verdrag~ 

Versnelling uitvoerin~ ~EG-verdrag ten gunste van geassocieerde 
landen en gebieden (Brief van de minister van Buitenlandse Za
ken dd. 6 december 1960~ nr. 174885 7 met bijlagen) 

4. Tariefconferentie van de GATT te Genève (Nota van de minister 
-- van Economische Zaken dd. 9 december-1960? nr. 3171/60 

5. Naturalisatie van A~A. Berends en 20 anderen en van J. Benden en 
-- 19 anderen (Vietsontwerpen) 

Û J tL/L.4~.~(t' . . . 
·~kÇl~~. Vn~zlg~g van het lnstelllngsbeslult bedrijfschap stukadoors- 9 

{41~ /~1'~ t~azzo- en steengaasstellersbedrijf (Ontwerp-besluit) 

h Wijziging van het ui tv~;ingsb~lui t omzetbel~lit::..,;u...s-/c:4. 
( Ontwerp-besluit ) 

8. Wijziging van het reglement voor de stuurliedenexamens (Ontwer
besluit) 

De punten 3 t/rn 8 worden zonder discussie aanvaard .. 

.9..!. Opdracht tot verzameling van gegevens inzake de geschieden.ts va~~ 
NederlaJl~~~Inqië in de periode __ 1g45-1g4~ (Brief van de minister 
van Onderwi j s? Kunsten en '.Iet cnschappen dd - 2 decsmber 1960 5 

nr. 78521? met bijlage) 

Minister Van Rooy stelt een vraag naar de positie van 
de regeringscommissaris voor Indonesische aangelegenheden, ver··· 
meld in de punten 6 en 7. Minister J3e8pna.:"Q meent, dat de OV8:""

eenkomst beter met de staat kan worden gesloten dan met de rijk~
commissie voor vaderlandse geschiedenis? die waa::~schijnlijlc geen 
rechtspersoonJ.ijkheid he(;ft. Voorts wijst spreke~ erop~ dat bij 
Justitie strafrechtelijke dossiers aanwezig zijn~ over de be
schikbaarstelling daarvan kan niet de h.leine commissiG verweId III 

punt 8 beslissen. Als llien het over dergeli jke kvvesties niet e0ns 
wordt met de betrokken ~inister9 zal men een beslissing van d~ 
ministerraad moeten vragen. 

Minister Cals merkt in z~jn antwoord op, dat over de~> 
opdracht reeds langdurig is gesproken in de ministerraad in au
gustus, toen hijzelf afwezig was; hij meent, dat de regol~ng 


